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MMAASSOOPPUUSSTT1133.. ÚÚNNOORRAA

Masopust, a zvláště několik posledních dní tohoto období,
je svátkem hodování, během kterého je třeba se dosyta
najíst, protože pak následuje 40ti denní půst před
Velikonoci. Popeleční středa je první den této postní doby.
Šest nedělí se do postní doby nezapočítává, Popeleční
středa tedy připadá na 46. den před Velikonoční nedělí,
letos na 10. února.
Ve Vraňanech se sice masopust slavil až 13. února, ale
veselí to nijak nesnížilo. Masopust je rej plný masek
a tance, na což je třeba se řádně posilnit. První příležitost
byla na zabíjačkových hodech v Krčmě Old Kent –
Svijany, kde Pavel Březina a Jarmila Stránská připravili
ochutnávku vepřových pochutin  tlačenky, jitrnic, ovaru,
guláše, klobás, černé polévky i masa jako takového. Mezi
první a druhou hodinou odpolední se u pohostinství
scházeli maskovaní i nemaskovaní účastníci maso
pustního průvodu. Dorazil i pan Brož z Cítova s koňským
povozem, na jehož valníku se usadila kapela Krédo
z Byšic a hrála nejen po celou dobu průvodu, ale i po jeho
skončení v pohostinství. Po čtrnácté hodině paní Jiřina
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Fialová, místostarostka obce, předala symbolický klíč od obce a povolila tak maskám průchod obcí. Průvod tedy
vyrazil obvyklou trasou  po silnici k rozcestí u domů č.p. 25 a 167, kde byla první zastávka na občerstvení v podobě
pečených sladkých šišek a svařeného vína či čaje. Druhé zastavení bylo na křižovatce místních cest u domu č.p. 139
a třetí zastavení u křižovatky na Lužec, kde proběhlo společné focení masek a převleků. Cestou zpět k pohostinství
sluníčka pomalu ubývalo. Na závěr průvodu kapela zahrála tuš a symbolicky byla popravena medvědice. Následovalo
vyhlášení nejlepších masek  1. místo v dětské kategorii získal král na koni (Martina Chmelíková), 2. místo želvák
ninja (Lukáš Marek ) a 3. místo Spongebob (Maruška Motejzíková). Mezi dospěláckými maskami jasně dominoval
Robert Rogoň v převleku lehké děvy, 2. místo obsadil Gandalf bílý (Šárka Pletichová), 3. místo kůň (Veronika
Soudská). Zbývalo dopít svařák, případně na chvíli posedět v hospodě a jít se domů převléci. Večer od 19.00 hodin
na sále pohostinství hrála kapela Podřipský band, a to až do časných ranních hodin následujícího dne.
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DDĚĚTTSSKKÝÝ KKAARRNNEEVVAALL2200.. BBŘŘEEZZNNAA

O Květné neděli vjel Ježíš do Jeruzaléma, u nás letos
vstoupil Zdeněk Kaňka do sokolovny a přinesl s sebou
bohatý program pro děti  písně, tance, hry a soutěže. Do
karnevalu zapojil i rodiče a prarodiče, nejen tancem, ale
i zformováním brány a prolézací dráhy z kruhů. Za pomoci
pana moderátora děti improvizovaně sehrály pohádku
o tom, jak hrdinný batman dvojhlavého draka neviditelným
mečem přemohl a prince(znu) MickeyMouse vysvobodil.
Ajfoun roztočil kruh a motýli napadli ribstol. Když si děti
hrají, je všechno možné. V závěru pak děti i dospělí podle
písní hádali pohádky. Neviditelná porota hodnotila
nejkrásnější masku, vyhrály všechny děti a byly sladkostmi
odměněny. Nakonec se pan Kaňka mocně nadechnul a na
rozloučenou nafoukal dětem pár balónků na hraní.

VVYYNNÁÁŠŠEENNÍÍ MMOORRAANNYY2211.. BBŘŘEEZZNNAA

21.3. se vynášela Morana z naší obce. V půl čtvrté odpoledne se sešly
děti ze školky společně s rodiči před budovou školy. Krátký taneček
okolo Morany a vyrazilo se na cestu přes obec k řece Vltavě. Počasí
nebylo zrovna vlídné na procházku. Na svahu cesty k  bývalému
přívozu se přítomní „rozloučili“ s Moranou. Zapálení a  vhození
Morany do řeky provedl pan Martin Chmelík. Moraně se ale nechtělo
odplout do Severního moře, muselo se jí trochu pomoci. Na závěr děti
s pomocí rodičů navěsily na líto barevné stužky. Vynášení Morany a
přinesení líta do obce patří k starobylým zvykům. Zima dříve vládla
tvrdou rukou, zvířata, lidé se nemuseli vždy dočkat jara. Líto je
symbolem roznášení nového jara.
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Proč "bylo a nebylo" ? "Bylo" je vyprávění o tom, co se Jiřímu a jeho kolegům a kamarádům skutečně stalo,
"nebylo" pak komentář toho, co o nich napsal bulvár, který pravdu tak nějak literárně upravuje.
Jiří Helekal se narodil 13. února 1947. Začínal jako bigbeatový muzikant se skupinou Komety, je
multiinstrumentalista, hraje na řadu nástrojů  na kytaru, housle, violoncello, klavír, flétnu, banjo, basu,
akordeon a další. Studoval na konzervatoři Jaroslava Ježka, mnoho písní si složil sám, jiné skládal i pro další
zpěváky (např. Věru Martinovou, Evu Pilarovou nebo Ivetu Bartošovou).
Jiří je už čtyřicet pět let ženatý s jednou ženou, což je u zpěváků dost ojedinělé. Hudební vystoupení tedy
odstartoval blok písniček z doby, kdy se s manželkou seznámil, z konce šedesátých let. Od roku 1969 působil
v  divadle Semafor, kde spolupracoval např. s Jiřím Suchým, Jiřím Šlitrem, Jiřím Grossmannem a Miloslavem
Šimkem, následoval tedy blok písniček semaforských. Jiří Helekal má dvě dcery, mladší studuje ve Francii, starší
je vdaná na Moravě, její manžel má jako koníčka cimbálovku a tak Jiřímu nahrál podklady moravských písní.
Následoval blok moravských písní, kde se Jiří sám doprovodil na housle.
Jirkovo překvapené ucho zajásalo a oko zaslzelo, když jej hudebně nadaní členové divadelního spolku Vraní
hnízdo sborem doprovodili v písni „Máš své přání“.
V devadesátých letech nastala éra muzikálů, Jirka zpíval Cézara v Kleopatře, tak nám zapěl jeden part z Cézara
a  přidal několik veselých příhod z příprav muzikálu i vlastních repríz. V povídání o Michalu Davidovi jsme se
dozvěděli, že o ústřední melodii „Teď královnou jsem já“ projevila zájem kanadská zpěvačka Celine Dion. Michal
vytvořil i Poupata, které mu vyčítají dodnes, přestože v dobách minulých vznikalo mnoho „zajímavějších“ skladeb.
Jirka pak nasadil blok „Pionýři, pionýři, malované děti“. Potom následovaly koledy, opět s doprovodem sboru
našich dětí. Pak směs Hašlerek, těch krásných starých zpívacích včetně „Po starých zámeckých schodech“, „Ta
naše písnička česká“ a dalších. Jak pásmo graduje, přichází směs rock&rollových pecek. Jirkův charismatický
vzhled a R&R hlas zaplnil pidi taneční parket ve svijanské hospodě. Na vyžádání se hrála píseň "Vařili jsme kaši",
včetně pantomimického doprovodu publika. A to byl konec. Vlastně ještě ne, ještě přídavek. Moderátor večera
Zdeněk Kaňka vyzval něžné a romantické posluchače, aby vytáhli kapesníky a zapalovače (případně rožli světýlka

svých mobilů) a Jirka se rozloučil skvělou, pomalou,
něžnou, fantastickou, neopakovatelnou a mámivou
písní, kdy nejedno líčko se k líčku přivine, „Fallin“.

99.. PPRROOSSIINNCCEE BBYYLLOO NNEEBBYYLLOO SS JJIIŘŘÍÍMM HHEELLEEKKAALLEEMM

UUDDÁÁLLOOSSTTII VV OOBBCCII
KKUULLTTUURRNNÍÍ AA JJIINNÉÉ VVYYŽŽIITTÍÍ
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3300.. LLEEDDNNAA SSOOUUTTĚĚŽŽ OO NNEEJJLLEEPPŠŠÍÍ HHOOVVĚĚZZÍÍ GGUULLÁÁŠŠ VV OOBBČČEERRSSTTVVEENNÍÍ PPĚĚTT PPIIVV

1144.. ÚÚNNOORRAA SSOOUUTTĚĚŽŽ OO NNEEJJLLEEPPŠŠÍÍ PPAALLAAČČIINNKKUU VV OOBBČČEERRSSTTVVEENNÍÍ PPĚĚTT PPIIVV

SSPPOOLLEEČČEENNSSKKÁÁ RRUUBBRRIIKKAA

NAROZENÍ Ingrid Váňová
ÚMRTÍ Věra Hanušová, Jaroslav Hartman,

Josef Písař
Blahopřejeme všem, kteří oslavili v 1. čtvrtletí roku 2016
své jubileum.

VVĚĚRRAA HHÝÝBBLLOOVVÁÁ1155.. LLEEDDNNAA

Dnešní den byl chystaným překvapením pro paní Věru
Hýblovou, učitelku vraňanské školy, která v lednu oslavila
životní jubileum. Pedagogové školy připravili pro paní
Věru Hýblovou setkání ve škole, kde učitelky a pozvaní
hosté předali paní Věře Hýblové překvapivé dárky. Mimo
jiné knihu s fotografiemi tříd, které vyučovala. Od roku
1966 působila tehdy ještě pod jménem Věra Jílková jako
vychovatelka školní družiny, od roku 1973 jako učitelka
a v letech 200406 jako ředitelka školy. V dnešní době již
málo viditelný fakt, že člověk prožije svůj aktivně pracovní
čas na jednom místě, zkrátka od školy po důchod. Velká
spousta lidských obličejů prošla myslí paní Hýblové,
některá se zapsala více, některá méně. Vlastně vyučuje již
třetí generaci lidí z Vraňan a okolních obcí. Byl jsem
jedním z jejich žáků a byl jsem jím rád. Do dalších let
přejme paní Věře Hýblové především zdraví, tělesné
i duševní a pěstitelské úspěchy.

Ve tři odpoledne, na kdy byla vyhlášena soutěž
o  nejlepší hovězí McGulash, se v občerstvení začaly
kupit rendlíky i jejich napjatí pachatelé. V pauze, kdy
byly vzorky udržovány na konzumní teplotě, se
podával točený Bernard a dokonce i exotické
guacamoles. Přísná porota ve složení Martin Chmelík,
Pepe Vozáb a Roman Jílek hodnotila vzorky,
zakusujíce je čerstvým domácím chlebem. Kvalita
jednotlivých gulášů byla velmi vyrovnaná. Třetí
a druhé místo obsadili duo Petra Hanušová a Petr Slíž,
vítězkou se stala hostující Jessica Horváthová z Prahy.

Na valentýnský svátek proběhla v Občerstvení Pět Piv již druhá soutěž o nejlepší palačinku s mottem „láska prochází
žaludkem“. Spíš než soutěž to nakonec byla palačinková párty, na sladkých palačinkách si nejvíce pochutnalo 16 dětí.

UUDDÁÁLLOOSSTTII VV OOBBCCII
KKUULLTTUURRNNÍÍ AA JJIINNÉÉ VVYYŽŽIITTÍÍ

Obec Vraňany děkuje všem občanům domácím
i  přespolním za veškeré aktivity ku prospěchu obce,
jejího rozvoje či kulturního a společenského života,
zejména za úklid vánoční výzdoby, masopust, obecní
i školní karneval, vynášení morany.

PPOODDĚĚKKOOVVÁÁNNÍÍ
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V odpoledním čase v Základní škole Vraňany proběhl
zápis dětí do školního roku 2016/17. Pro většinu dětí to
nebude tak velká změna. Z jedné budovy se přestěhují
přes dvůr do druhé budovy. Některé děti přijdou z jiných
předškolních zařízení, naučí se žít v novém kolektivu. Po
úvodní formalitě u ředitelky školy následovalo seznámení
dětí s jejich budoucí učitelkou, prověření schopností,
které by dítě mělo znát a umět. Jistý ostych u dětí je na
místě, ale záleží především na rodičích, jak svému dítěti
vysvětlí nový životní krok, že se nemají čeho obávat, ale že
základní škola je především čerpání vody ze studnice
životního poznání.

ZZÁÁPPIISS PPRRVVŇŇÁÁČČKKŮŮ1188.. LLEEDDNNAA

KKUURRSS PPRRVVNNÍÍ PPOOMMOOCCII1155.. BBŘŘEEZZNNAA

ŠŠKKOOLLAA

Do naší školy opět zavítal profesionální záchranář Pepa
z firmy Zdravotníci s.r.o., tentokrát aby členkám sboru ZŠ
a MŠ, ale i několika zájemcům z řad občanů předal cenné
rady jak poskytovat první pomoc školákům
a předškolákům.
Opět se nacvičovalo ošetření zlomenin, oděrek, tepenného
i žilního krvácení. Mimo roupů a lumpáren má školák
v hlavě i mozek, a aby tento zůstal prokrven, je při úrazu
se ztrátou krve potřeba dítě uložit do protišokové polohy.
Vdechnutý předmět je potřeba vyklepnout, ale tak,
abychom při tom dítěti nezlomili vaz, hlavu je proto
potřeba podepřít. Ovšem větší dítě už lze přehnout přes
koleno nebo mu nasadit Heimlichův hmat. Pokud nám
v  hodině chemie dítě vzplane, hasíme ho dekou, ne
pískem. Popáleniny prvního a druhého stupně
ochlazujeme vodou, popáleniny třetího stupně pouze
sterilně kryjeme, žádné mastičky nemažeme. Sanitku pro
dítě voláme vždy, když popálená plocha přesáhne 5%
povrchu těla (čemuž zhruba odpovídá velikost otevřené
dětské dlaně). Na závěr si všichni účastníci samozřejmě
vyzkoušeli resuscitaci.
Co jsme si ze školení odnesli ? Důležité je nebát se. Naše
včasná a správně provedená první pomoc může zachránit
dětský život. Včasné zavolání na linku 155 nejen že uspíší
příjezd kvalifikovaných záchranářů, ale operátorka nám
pomůže překonat stres a poradit ve vypjaté situaci.
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ZZAAHHÁÁJJEENNÍÍ CCYYKKLLOOVVÝÝLLEETTNNÍÍCCHH KKLLAASSIIKK2244.. DDUUBBEENN

Přijd'te se ze sedla svého kola pokochat krajinou okolo Vltavy, Labe a hory Říp a vychutnejte přitom pohostinství
Svijanské hospody ve Vraňanech.
Na první letošní cyklovýletní klasiku se vydáme již 24. dubna, a to trasou Vraňany (občerstvovací bod Svijany) 
Spomyšl (přes nádraží Vraňany)  Daminěves  Cítov  Dolní Beřkovice (občerstvovací bod Na Knížecí)  Labská
cyklostezka  Hořín  Vltavská cyklostezka  Vrbno  Zelčín (občerstvovací bod U Bedřicha)  Lužec nad Vltavou 
Vraňany (občerstvovací bod Svijany). Předpokládaná délka cyklovýletu je 32 km.
Další klasiky jsou plánovány na:
 15. května  kopcovitá
 5. června  přes Veltruský park
 26. června  nad Liběchovem
 9. července  okolo Dřínovského háje
 23. července  na Okoř je cesta ...
 7. srpna  od Štěpána k Mělníku
 20. srpna  velký okruh okolo Řípu
 11. září  do údolí Vltavy u Libčic
 15. října  závěrečné vyhodnocení
Cyklovýletní klasiky pořádá Jaroslav Slavík, spolupořadatelem jsou obec Vraňany a Jakub Kotek.
Vítězem se stane účastník, který najede nejvíce kilometru a zároveň v rámci monitorovaného pitného režimu
zkonzumuje nejvíce tekutin (s mírným obsahem alkoholu). Cenou za první místo je 10 piv Svijanský Kvasničák 13°,
za druhé místo 5 piv Svijanský Kvasničák 13°, za třetí místo 5 piv Svijanský Máz 11° a cenou útěchy bude jedna
Svijanská Kněžna 13°. Další ceny vítězům zajišťuje obec. Ceny budou předány při závěrečném hodnocení výsledků
a přitom bude také všechno pivo společně vypito všemi startujícími.

Je zima, doma máte neposedné dítě a nevíte jak ho zabavit a unavit ?
Pošlete ho do sokolovny ! Cvičení mladších žáků probíhá každý rok od
podzimu až do jara, a to každý čtvrtek od 17h. Letos se dětem věnovaly
zkušené cvičitelky paní Motejzíková, Soudská a Tošková.
Po úvodním rozehřátí a protažení na děti čekají míčové hry, opičí dráha,
cvičení prostná i posilovací, procvičuje se hbitost, obratnost i rychlost, rozvíjí
správné držení těla, rovnováha a koordinace pohybů. Nacvičují se skoky přes
švédskou bednu, nadél i našíř. Součástí cvičení je i socializace a týmová
spolupráce. Vše hravou a zábavnou formou.
Po cvičení si děti vyzvedávají rodiče či jimi pověřené osoby.

CCVVIIČČEENNÍÍ SS DDĚĚTTMMII VV SSOOKKOOLLEE

SSPPOORRTT
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Vánoční turnaj udržel své špičkové výkony  minimum 89 šipek tentokrát naházel Honza Kliment. Kuba s Terezkou
a Květou všem účastníkům připravili výbornou předvánoční večeři.
Po Neřádech a Fousatých hovadech (Pavlové Pešek a Král), kteří si pořídili "šipkařské dresy" již v minulé sezóně,
přibyl stejnokroj u týmů MB Sport, u Rychlých šípů (Jarda Pešek a Gabriel) a nově také u Hanzlíků. V lednu 2016
Zizi s Jardou, ač spoluhráči z týmu Želízáci, svedli v soutěži jednotlivců tuhý boj a viděli jsme zatím nejlepší výsledky
v  aktuálním ročníku. V jednotlivcích vyhrál s 86 šipkami Zizi, čímž opět posunul rekord turnaje. Po vcelku
vyrovnaném průběžném pořadí v předchozích kolech se vedení ujímá Honza Kliment.
V únoru na přední místa zaútočili Jarda a Pavel Peškovi, vytrvale stoupají i Zizi a Jarda Mikš, Kuba zřejmě bude mít
plné ruce práce s obhajobou své pozice. Jarda M. a Zizi pak jako tým Želízáci strmě vystoupali i v průběžném pořadí
týmů a v březnu atakovali první místo. Do první desítky průběžného pořadí družstev se také probojovali Horáci.
Více detailů najdete na Šipky Vraňany. Další kola se konají 16. dubna, 21. května, kolo závěrečné 18. června.

ŠŠIIPPKKAAŘŘSSKKÝÝ TTUURRNNAAJJ PPOOVVLLTTAAVVSSKKÁÁ FFOORRMMUULLEE1166..LLEEDDNNAA,, 2200..ÚÚNNOORRAA AA 2266..BBŘŘEEZZNNAA

Vítězem pavoukového turnaje o putovní pohár se stal Jarda Mikš.
Na dalších místech se umístili:
2. Tomáš Hanzlík

3. Milan Moravec

4. Jakub Kotek

5.6. Pavel Pešek, Radim Kotek

7.8. Tomáš Najman, Vláďa Balatý

9.12. Petr Hofman, Tereza Ferková, Honza Kliment, Pavel Král

13.16. Honza Balatý, Jiří Knor, Květa Pačesová, Radek Burgr
17.24. Marek Chmelík, Jarda Pešek, Gabriel Brincko, Tesyl, Martin Chmelík

25.32. Martina Vaňousová, Pavla Procházková

77.. RROOČČNNÍÍKK DDOOUUBBRRAAVVKKAA CCUUPP2233..LLEEDDNNAA
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Jarní mistrovská utkání začala vraňanským fotbalistům v sobotu 26. března dvěma domácími představeními. Ve 13:00
nejprve mladší žáci vyzvali mužstvo Sokola Dolní Beřkovice. Beřkovičtí se po podzimu krčí s jediným získaným bodem
na chvostu tabulky, do Vraňan tedy přijeli v roli outsidera. Díky přípravě trenéra Slavíka, početní i technické převaze
naši Beřkovice rozdrtili 21:0. V 15:00 pak nastoupil Atým do zápasu s FK Nebužely. Jednalo se o souboj sedmého
celku tabulky se šestým. Pro Vraňáky to byla ideální příležitost svého soka předstihnout, jelikož na něj ztrácí 3 body.
Áčko do druhé poloviny sezóny vstoupilo pravou nohou, po vyrovnaném, místy však vypjatém zápase nad Nebužely

zvítězilo 3:0, čímž se posunulo na 6. místo v tabulce.
Atým AFK má výraznou ztrátu na čelo soutěže
a  reálně již tedy o nic nehraje. Cílem pro zbytek
sezony je stmelit kolektiv, zapracovat na předváděné
hře a začít se fotbalem více bavit. Nový trenér
Martínek vyznává útočný styl a  chce po svých
svěřencích, aby se pokusili své soupeře přestřílet. Již
první přípravný zápas ve Spomyšli naznačil možnosti
jeho mužstva. Duel s  druhým nejlepším družstvem
skupiny B mělnické IV. třídy skončil jasně – 0:4 pro
hostující Vraňany. V  rámci přípravy se Áčko
zúčastnilo také Českého poháru. V prvním zápase v
Cítově trochu smolně a  hloupě prohrálo v poměru
3:4. Dalšími pohárovými vyzyvateli AFK byli PTZ
Nelahozeves (3:4) a Sokol Dolany B (6:1). Vít Hrdlička

ZZAAHHÁÁJJEENNÍÍ FFOOTTBBAALLOOVVÉÉ SSEEZZÓÓNNYY2266.. BBŘŘEEZZNNAA

Vážení spoluobčané, chtěl bych Vás jménem vedení AFK informovat o situaci u nás v obci. Velice nás mrzí současná situace,
která panuje mezi občany naší obce. Místo toho abychom táhli za jeden provaz a snažili se něco zlepšit v naší obci, tak
slyšíme neustálé pomlouvání a udávání na různé úřady. Jinak bych chtěl udavačům poděkovat za to, že nás donutili dát
veškeré doklady za posledních 25 let do pořádku a poprosit, aby příště místo udávání přišli mezi nás a pomohli nám udržet
poslední zájmovou činnost ve Vraňanech. Dále nás mrzí neustálé pomluvy od bývalých členů AFK ohledně financování
chodu klubu. Současné vedení klubu přitom vkládá nemalé osobní prostředky a čas na obnovu a běžný chod klubu.
Uvědomte si prosím, že jsme byly během několika posledních let 2x zasaženi povodněmi. Takže pokud chceme v obci
zachovat nějakou aktivitu, tak prosím přestaňte pomlouvat a hanit. Přijďte nás podpořit, jak pomocnou rukou, tak podnikatelé
nějakým sponzorským darem. Nemáme co skrývat. Předem Vám děkujeme. Za vedení AFK Vraňany Marek Švejcar

VVYYJJÁÁDDŘŘEENNÍÍ AAFFKK VVRRAAŇŇAANNYY
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ZZ JJEEDDNNÁÁNNÍÍ ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA1166.. PPRROOSSIINNCCEE

Vážení pacienti, žádám Vás, abyste se objednávali na
každé vyšetření, a to na tel.: 315 691 047. Neobjednaní
pacienti budou ošetřeni dle závažnosti jejich stavu
o  kterém rozhoduje lékař a zdravotní sestra. Rovněž
prosím respektujte, že poslední pacient bude ošetřen 30
minut před koncem ordinačních hodin. Děkuji Vám.

SSDDĚĚLLEENNÍÍ MMUUDDRR.. BBAAČČOOVVSSKKÉÉ

PPRRAAKKTTIICCKKÉÉ IINNFFOORRMMAACCEE

Po úvodních formalitách byly na jednání zastupitelstva
projednány tyto body:
SCHVÁLENÍ ROZPOČTU OBCE VRAŇANY NA ROK 2016:

Rozpočet byl sestaven a schválen jako vyrovnaný
s  příjmy a výdaji ve výši 10.303.000,Kč. Detaily
o rozpočtu se můžete dočíst dále v textu zpravodaje.
ROZPOČTOVÁ OPATŘENÍ Č.6 A Č.7:

Byla schválena úprava rozpočtových výdajů dle reálných
příjmů.
SCHVÁLENÍ PRODEJE ČÁSTI POZEMKU P.Č. 79/36 V K.Ú. VRAŇANY:

Dle předchozího rozhodnutí zastupitelstva byl zveřejněn
záměr prodeje, o pozemek projevil zájem pouze jeden
občan. Bylo provedeno geometrické zaměření, kterým se
ze zmiňované části pozemku 79/36 nově vyčlenil
samostatný pozemek 79/43 vedený jako ostatní plocha.
Zastupitelstvo schválilo prodej tohoto pozemku za cenu
35,Kč/m2.
SCHVÁLENÍ PRONÁJMU ČÁSTI POZEMKU P.Č. 570/1 V K.Ú. VRAŇANY.

Dle předchozího rozhodnutí zastupitelstva byl zveřejněn
záměr pronájmu, byla doručena pouze jedna nabídka.
Zájemce bude pronajatý prostor o rozloze 4 m2 využívat
jako předzahrádku před restaurací. Nájemné je
stanoveno ve výši 360,Kč/rok.
SCHVÁLENÍ NAŘÍZENÍ OBCE VRAŇANY Č. 1/2015 O ZÁKAZU

PODOMNÍHO A POCHŮZKOVÉHO PRODEJE NA ÚZEMÍ OBCE VRAŇANY:

S platností od 1. ledna 2016 byl schválen zákaz
podomního a pochůzkového prodeje. Zpravodaj se této
problematice věnuje dále v textu.
SCHVÁLENÍ DODATKŮ NÁJEMNÍCH SMLUV NA OBECNÍ BYTY Č.P. 78 VE

VRAŇANECH NÁDRAŽÍ:

Nájem u obecních bytů nebyl navyšován po dobu tří let.
S cílem zohlednit rostoucí náklady na provoz a údržbu
byl nájem zvýšen o 200,Kč/měsíc.
SCHVÁLENÍ NOVÉHO ORGANIZAČNÍHO ŘÁDU OBCE VRAŇANY:

V důsledku zvýšených požadavků na údržbu obce,
zejména veřejných prostranství, zeleně a likvidaci bio
odpadu byl o jednoho navýšen počet zaměstnanců
přiřazených k obecnímu úřadu.
SCHVÁLENÍ KOUPĚ NOVÉHO OBECNÍHO VOZIDLA NA ÚDRŽBU OBCE:

Zastupitelé obce po zvážení několika možností výběru
vozidla pro údržbu obce rozhodli pro nákup malotraktoru
Belarus 422 s valníkem o nosnosti 3.500 kg od
dodavatele Belarustraktor.cz s.r.o. O traktoru se více
dočtete v dalším textu zpravodaje.

V části programu "různé" byly projednány následující
body:
DOTACE OBCE:

Zastupitelstvo vzalo na vědomím, že na rok 2016 je
v rozpočtu počítáno s dotacemi pro organizace působící
v  obci. Díky zákonu č. 24/2015 Sb., nastala změna
v poskytování dotací z rozpočtu obce. Jelikož nebyly od
organizací doručeny žádosti, budou se dotace

projednávat na některém dalším zasedání.
VÝBĚR ZPRACOVATELE VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ PRO AKCI KANALIZACE

A ČOV MLČECHVOSTY:

Zastupitelům byly předloženy nabídky čtyř různých
zpracovatelů výběrového řízení, z nich byla vybrána
nabídka pana Pumpra, na kterého jsou výborné reference
z našeho okolí. Zastupitelstvo obce schvaluje příkazní
smlouvu s Ing. Janem Pumprem na zajištění výběrového
řízení na zhotovitele stavby „Kanalizace a ČOV
Mlčechvosty“
ŘEŠENÍ OPRAV NA DOMOVNÍCH TLAKOVÝCH JÍMKÁCH KANALIZACE VE

VRAŇANECH OBCI:

Vzrůstají problémy s opravami na domovních tlakových
jímkách. Zastupitelé se na rozhodli, že s účinností od
17.12.2015 bude opravy platit obec, pokud se neprokáže
zavinění majitele.
STUDIE NA REVITALIZACI OBECNÍHO RYBNÍKA:

Byla zpracována studie na revitalizaci obecního rybníka
ve Vraňanech. Vzhledem k tomu, že je velká možnost
získání dotace z OPŽP, bylo dále navrženo a schváleno
vypracování projektu a podání žádosti o dotaci na OPŽP
společností AXIOM engineering s.r.o.
ZPRÁVA O PRŮBĚHU VEŘEJNÉHO PROJEDNÁNÍ ÚZEMNÍHO PLÁNU:

16. prosince se v sokolovně konalo veřejné projednávání
územního plánu, zastupitelé byli seznámeni s výsledkem
tohoto projednávání. Územní plán ještě schvalovat
nebude, protože bude dále řešeno ochranné pásmo
produktovou v části dobývacího prostoru.
VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA ZAMĚSTNANCE OBECNÍHO ÚŘADU:

Schválením Organizačního řádu Obce Vraňany vzniklo
nové místo na zaměstnance na úklid obce, a proto bude
vyhlášeno výběrové řízení na tohoto pracovníka.
Zastupitelé byli seznámeni s podmínkami a průběhem
výběrového řízení

Dále byly diskutovány následující body:
 urgence nefunkčních uzávěrů pitné vody ve

Vraňanech nádraží a stále přetrvávající nepořádek na
pozemku ČD  uzávěry pitné vody jsou již v řešení se
Středočeskými vodárnami a oprava by měla
proběhnout na jaře 2016. ČD byly již několikrát
vyzvány k nápravě.

 urgence stavby chodníku ve Vraňanech nádraží 
stále se čeká na převod pozemku nebo povolení
stavby od Krajského úřadu Středočeského kraje.

 žádost o změnu znělky obecního rozhlasu
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ZZ JJEEDDNNÁÁNNÍÍ ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA22.. BBŘŘEEZZNNAA

ŠŠÁÁRRKKAA RRAADDÍÍ  TTRRVVAALLÝÝ PPOOBBYYTT

Občan České republiky může mít jen jedno místo
trvalého pobytu, a to v objektu určeném pro bydlení,
ubytování nebo individuální rekreaci a označeném číslem
popisným nebo evidenčním, popř. orientačním
PŘIHLÁŠENÍ K TRVALÉMU POBYTU:

 na místně příslušném úřadě

 vyplnit přihlašovací lístek

 předložit platný občanský průkaz, doklad k nemovitosti

(výpis z katastru, nájemní smlouva) nebo majitel

nemovitosti podepíše souhlas s přihlášením k trvalému

pobytu

ZMĚNA TRVALÉHO POBYTU SE HLÁSÍ :

 zdravotní pojišťovně

 registru vozidel a řidičských průkazů, když je změna z obce

do obce

 při pobírání důchodu i na OSSZ

ODHLÁŠENÍ TRVALÉHO POBYTU:

Odhlašovat se občan nemusí, při přihlášení v novém
místě je automaticky odhlášen.

ZRUŠENÍ ÚDAJE O MÍSTĚ TRVALÉHO POBYTU:

Když majitel nemovitosti zjistí, že v jeho domě jsou
hlášeny osoby, které zde nebydlí a nemají vlastnická či
užívací práva (nemají vystavenou nájemní smlouvu nebo
nejsou spolumajiteli), může tuto situaci vyřešit podáním
žádosti o zrušení trvalého pobytu těchto osob. Svoje
oprávnění prokazuje výpisem z katastru nemovitostí, jejíž
kopii přiloží ke své žádosti.
Doručením žádosti ohlašovně trvalého pobytu je zahájeno
správní řízení.
Jestliže občanovi nesvědčí k objektu žádné vlastnické
(užívací) právo a v objektu nebydlí, bude vydáno
rozhodnutí o zrušení trvalého pobytu a současně s tím
bude občanovi přidělena úřední adresa Vraňany 37.
Občan nemůže sám proti sobě podat návrh na zrušení
své adresy trvalého pobytu.
Ohlašovna rozhoduje pouze o trvalém pobytu českých
státních občanů, pobyty cizinců řeší výhradně Cizinecká
policie.

PPRRAAKKTTIICCKKÉÉ IINNFFOORRMMAACCEE

Po úvodních formalitách byly na jednání zastupitelstva
projednány tyto body:
NÁKUP NEMOVITOSTI Č.P. 15 S PŘILEHLOU ZAHRADOU VE VRAŇANECH

Zastupitelstvo schválilo odkup nemovitosti mezi OÚ a
MŠ. Získaná nemovitost včetně zahrady může v
budoucnu sloužit k různým účelům a prostor může být
využit například i jako bezpečná parkovací plocha pro
návštěvníky školy, školky a úřadu.
PŘEVOD PROSTŘEDKŮ ZŠ A MŠ

Zastupitelstvo odsouhlasilo převedení kladného
hospodářského výsledku ZŠ i MŠ (nevyčerpání rozpočtů
za rok 2015) do rezervního fondu a fondu odměn.
ZPRÁVA O ČINNOSTI VÝBORŮ ZA ROK 2015

Veronika Soudská přednesla zastupitelstvu zprávu o
činnosti a nálezech kontrolního výboru, Jaromír Košťál o
činnosti a nálezech finančního výboru a Jaroslava
Rabinčáková o činnosti SPOZ v roce 2015
ROZPOČTOVÉ OPATŘENÍ Č. 1

Zastupitelstvo schválilo aktualizaci rozpočtu o vyšší
příjmy z rozpočtu Středočeského kraje a alokaci
prostředků na nákup nemovitosti č. 15.
SCHVÁLENÍ PRODEJE ČÁSTI POZEMKU P.Č. 79/3

Nově vytyčený pozemek 79/42 o rozloze 149m2 vznikl
vydělením z pozemku p.č. 79/3. Záměr prodeje byl
zveřejněn na úřední desce OÚ od 22.12.2015 do
20.1.2016. O tento pozemek projevil zájem pouze Michal
Marek za cenu 35, Kč/m2.
SMLOUVA O ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI NA P.Č. 450/9 A 611

Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu na zřízení věcného
břemene služebnosti se společností ČEZ Distribuce, a.s.,
a to pro elektrickou přípojku.

NÁVRH NA PRODEJ ČI SMĚNU POZEMKU P.Č. 450/43 A ČÁSTÍ P.Č.

461/5 A 461/11 V K.Ú. VRAŇANY OD P. MARKA ŠVEJCARA

Jde o pozemek, jehož část je historicky využívaná jako
cesta k nadjezdu u „Zoreníků“. P. M. Švejcar doručil na
OÚ nabídku na odkup těchto pozemků (vedených jako
orná půda) o celkové výměře cca 91 m2. Cenu navrhl ve
výši 700,Kč/m2. Alternativně směnu za obecní pozemky
p.č. 292/13 v k.ú. Vraňany o rozloze 6.376 m2(orná
půda) nebo pozemky p.č. 391/1, 450/35,292/10 v k.ú.
Vraňany o rozloze 6.775 m2(orná půda). Zastupitel p. J.
Košťál upozornil, že pochybilo už minulé zastupitelstvo,
které mělo vykoupit všechny cesty, aby byly obecní a
navrhl, tyto pozemky koupit. Pí. Zoreníková, která je
majitelkou nemovitosti naproti těmto pozemkům,
upozornila, že nabízené pozemky zasahují do ½ skutečně
využívané cesty a p. Švejcar si tam chce postavit zeď,
takže všechna auta a traktory budou jezdit až u jejího
domu. Po nekontrolovatelné diskuzi zastupitelstvo
přistoupilo k hlasování. Oba návrhy, prodej i směna, byly
zamítnuty.
ŽÁDOST O DOTACI OD AFK VRAŇANY A SOKOL VRAŇANY

Zastupitelstvo obce schválilo dotaci pro AFK Vraňany ve
výši 70.000,Kč a pro TJ Sokol Vraňany ve výši 70.000,
Kč, které budou poskytnuty formou veřejnoprávní
smlouvy.
NÁVRH NA ZPRACOVÁNÍ STRATEGICKÉHO PLÁNU ROZVOJE OBCE

Zastupitelé byli seznámeni s důvody pro zpracování
plánu, postupem jeho vypracování a členy skupiny, kteří
se budou podílet na zpracování. Občané obce se budou
moci do vytváření tohoto plánu zapojit prostřednictvím
ankety a následně také při veřejném projednání.
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Podomním prodejem se rozumí prodej zboží či
poskytování služeb nebo nabízení prodeje zboží či
poskytování služeb provozovaný bez pevného stanoviště,
tedy poskytovaný obchůzkou jednotlivých bytů či domů,
a to bez předchozí objednávky zákazníkem.
Podomním prodejem není prodej zboží či poskytování
služeb na základě předchozí objednávky zákazníkem.
Pochůzkovým prodejem se rozumí prodej zboží či
poskytování služeb nebo nabízení prodeje zboží či
poskytování služeb mimo provozovnu k tomu určenou,
a  to přímo z ruky prodávajícího nebo s použitím
přenosného nebo neseného zařízení, např. závěsného
pultu. Pochůzkový prodej je zpravidla provozován formou
pochůzky, při níž je potencionální uživatel zboží nebo

služeb vyhledáván prodejcem z okruhu osob na veřejném
prostranství, přičemž není rozhodující, zda ten, kdo zboží
nebo služby nabízí či prodává se přemísťuje nebo postává
na místě.
NA ÚZEMÍ OBCE VRAŇANY (TEDY V ČÁSTECH VRAŇANY, VRAŇANY

NÁDRAŽÍ I MLČECHVOSTY) JSOU PODOMNÍ A POCHŮZKOVÝ PRODEJ

ZAKÁZÁNY.

V PŘÍPADĚ, ŽE BUDETE TOUTO FORMOU PRODEJE OBTĚŽOVÁNÍ,

VOLEJTE MÍSTNÍ ODDĚLENÍ POLICIE ČR LUŽEC NAD VLTAVOU NA

TEL.: 974 876 770 NEBO 602 263 738.

Zákaz se nevztahuje na:
 prodej zboží pomocí automatů obsluhovaných

zákazníkem
 prodej tisku prostřednictvím kamelotů
 zásilkový prodej
 vánoční prodej ryb, stromků. jmelí a chvojí
 velikonoční prodej kraslic a pomlázek
 veřejné sbírky
 očkování zvířat
 pojízdnou prodejnu
 nabídku a prodej zboží při výstavách, kulturních

akcích, slavnostech, veřejných vystoupeních
a sportovních akcích

 restaurační předzahrádky

NNOOVVÝÝ OOBBEECCNNÍÍ TTRRAAKKTTOORR

Obec pořídila nový traktor. Ač je červený, není to Zetor,
ale Belarus 422.1 s italským čtyřválcovým motorem
Lombardini o výkonu 36,6 kW (50 koní), včetně přívěsu
s nosností 3,5 tuny.
Nebojte, náš traktor nebude orat brambor, bude sloužit
k udržování pořádku v obci. Nákupem sypače jsme již
urychlili odchod zimy, aktuálně je traktor využíván pro
jarní svoz bioodpadu a úklid zeleně. Do budoucna
zvažujeme pořízení radlice na odklízení sněhu,
štěpkovače na drcení větví, zametače sněhu či stranové
sekačky, abychom sami mohli udržovat zeleň
a komunikace v katastru obce a byli tak méně závislí
např. na službách správy silnic Středočeského kraje.

PPRRAAKKTTIICCKKÉÉ IINNFFOORRMMAACCEE

ROZŠÍŘENÍ PID DO VRAŇAN

V nejbližších měsících bude naše obec začleněna do
systému Pražské integrované dopravy. Jakmile budou
známy podrobnější detaily, budou občané informováni na
vývěskách a internetových stránkách obce.
SBĚR ODPADŮ

12. 3. 2016 proběhne mobilní sběr nebezpečného odpadu
a následně další týden bude přistavován kontejner na
objemný odpad ve všech částech obce a proběhne sběr
železného odpadu.
OPRAVA A VYČIŠTĚNÍ POVRCHOVÉ KANALIZACE NA DEŠŤOVOU VODU.

Zastupitelé byli seznámeni s havarijním stavem
povrchové kanalizace a postupem jejího čištění a
následné opravy.

DÁLE BYLY DISKUTOVÁNY NÁSLEDUJÍCÍ BODY:

 nevyhovující osvětlení hřiště AFK Vraňany
 námět přestavby starých kabiny AFK na kulturně

sportovní centrum
 22. 9. 2015 si AFK podal žádost o odkup obecních

pozemků u  nových kabin. Pozemky je třeba zaměřit
a  geometrický plán dodat k žádosti. AFK žádá, aby
zaměření zajistila a zaplatila Obec, protože AFK na to
nemá čas a ani peníze

 navezení štěrku na rozbahněnou cestu u „Topůlek“.
 obyvatelé Mlčechvost reklamují kóji na bioodpad, je

malá a na nevyhovujícím místě. Bylo sděleno, že kóje
na bioodpad bude zvětšena a přesunuta na místo
vedle kontejnerů na tříděný odpad.
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RROOZZVVOOJJ OOBBCCEE

RROOZZPPOOČČEETT OOBBCCEE NNAA RROOKK 22001166
Obecní úřad se vůči občanům obce Vraňany a Mlčechvosty chová transparentně, proto zveřejňujeme informace
o rozhodování a hospodaření obce. Přinášíme vám rozpočet obce na rok 2016 včetně komentáře významných položek.
Za navýšením položky „Silnice, komunikace, obecní dopravní prostředky“ se skrývá zejména navýšení fondu pro
pokrytí investice do chodníku ve Vraňanech nádraží, dále zpracování projektové dokumentace rekonstrukce ulice
K nadjezdu. Rozpočtová položka „Odvádění a čištění odpadních vod a nakládání s kaly“ slouží k vytváření fondu pro
výstavbu čističky odpadních vod a kanalizačního řadu v Mlčechvostech. Položka „Školní a předškolní zařízení“
představuje dotace obce na provoz školy a školky. Položka „Nakládání s odpady“ zahrnuje náklady na kontejnery pro
velkoobjemový odpad, svoz nebezpečného odpadu, pneumatik, tříděného odpadu (plasty, papír, elektro, ...) a zejména
náklady na svoz komunálního odpadu (popelnice). Obec náklady na komunální odpad dlouhodobě dotuje. Celková
bilance je následující: poplatky od občanů přinesou do obecní poklady zhruba 400 tisíc Kč. Za třídění odpadu dostává
obec zhruba 100 tisíc Kč. Celkové náklady na svoz a zneškodňování komunálních odpadů jsou však zhruba 1 milion
korun, obec tedy „popelnice“ ročně dotuje částkou zhruba 500 tisíc Kč. Tato dotační politika však není dlouhodobě
udržitelná v plné výši a v roce 2017 zřejmě dojde ke zvýšení poplatku za popelnice. Položka „Péče o vzhled obcí a
veřejnou zeleň“ se navyšuje o náklady na vybavení nového traktoru, díky němuž zvýšíme kvalitu i efektivitu údržby

obce a jejího okolí (sekání
trávy, úpravy krajnic, odklízení
sněhu a podobně).
V  nákladech na „činnost
místní správy“ jsou pak
zahrnuty mzdy zaměstnanců
úřadu, odměny zastupitelům,
obé včetně odvodů, jakož
i  náklady na provoz úřadu
(elektřina, plyn na vytápění,
software a licence, aktualizace
vyhlášek a zákonu a pod.)

I když to na první pohled nemusí být vidět, pracujeme na tom, aby naše obec byla čistší a život v ní příjemnější
a bezpečnější. Projekty připravujeme v souladu s platnou legislativou, což mnohdy trvá déle, než bychom si přáli.

PPRRAAKKTTIICCKKÉÉ IINNFFOORRMMAACCEE

Máme rozpracováno několik projektů,
Provedeno bylo vyčištění alespoň části
povrchové kanalizace. Dále je nejblíže k
realizaci vybudování pouličního osvětlení v
ulici „Ke Spilkovům“ kde čekáme na vhodné
počasí, aby mohly být zahájeny stavební a
výkopové práce. Dalším projektem, který by
mohl být brzy realizován, je zpřístupnění a
výměna hlavních uzávěrů na domovních
vodovodních přípojkách ve Vraňanech nádraží
(uzávěry byly znepřístupněny při rekonstrukci
železničního koridoru.Pracuje se také na
projektové dokumentaci revitalizace obecního rybníku.

Projekt, po kterém zejména občané
Mlčechvost touží, je vybudování čističky
odpadních vod a kanalizačního řadu.

Z pohledu administrativy je vše připraveno,
celková výše investice je odhadována na 35
mil. Kč. V optimistickém případě se nám
z  operačního programu životního prostředí
podaří získat dotací až ve výši 60% z celkových

nákladů, zbytek musíme postupně "naspořit"
v rámci obecního rozpočtu.
O postupu výstavby kanalizace, ale i ostatních
projektech rozvoje naší obce vás budeme průběžně

informovat.
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MMYYŠŠLLEENNKKOOVVÁÁNNÍÍ

SSOOUUTTĚĚŽŽ

MMYYŠŠLLEENNKKOOVVÁÁNNÍÍ

Letošní podzim se nechtěl vzdát své moci. Vícero
prosincových dnů připomínalo spíše dny říjnové. Dalo se
stále pracovat na zahradách. Rok jsou ve všech částech
obce určená místa, kam je možné odkládat bio odpad.
Postřehl jsem při procházkách katastru obce hromádky
bio odpadu ve škarpách polních cest nebo jinde, kde
nemá být. Když už je možnost legálně tento druh odpadu
uložit k dalšímu využití, proč jej nevyužít.
Měsíce listopad a prosinec jsou dobou lovu zvěře.
Zasloužené úsilí předchozích měsíců, kdy se myslivci
starají o zvěř, přírodu v rámci honitby si na konci roku
mohou zažít lovecký úspěch. Letošní rok je pro myslivce
velkým úspěchem po 4 letech snažení navrátit dění v
honitbě do zákonného a správně správného stavu.
Zasvěcenci určitě vědí, o čem ve zkratce píši. Konec roku
je časem oslav příchodu Nového roku. Rok 2016 byl
přivítán ve Vraňanech ve 3 pohostinských místech,
jednom společenském. Myslím si, že oslava Nového roku
je neutrální oslavou, která se týká každého člověka.
Parcelování Silvestra na několik slavících míst vede mimo
jiné i k lidské roztříštěnosti. Zkusme se lidé nad tímto
zamyslet, něco s tím udělat, za nás to nikdo neudělá.
Máme na to 9 měsíců.
Zima do zdejšího regionu přišla v lednu, obdařila nás
sněhem i mrazy. A děti si rychle užívaly bílé peřiny.
Mrazy netrvaly dlouho, sotva stačil zamrznout rybník, tak
přišla obleva a bruslících dnů nebylo mnoho. Loňský rok
byl na mnohých tocích v naší republice stavem vody
hodně podnormálním. Objevily se hladové kameny,
k vidění byly částečně dna řek, v horních částech přehrad
se řeky vrátily do původních koryt. Ale vodohospodáře
toto nesmí ukolébat v pracích na protipovodňových
opatřeních. Že se něco děje na řece Vltavě bylo vidět na
neregulované části řeky od soutoku proti proudu, kde se
začalo s prohrábkou koryta řeky a  úpravou břehů.
Takový říční štěrk to byla kdysi ceněná stavební
komodita. Koncem února opravné práce břehů Vltavy,
které provádí Povodí Vltavy, dorazily i do Vraňan.

Odkrývá se odtěžením nánosů zeminy z břehů poctivá,
náročná práce, stará přes sto let, kdy dělníci ručně
zatloukali čedičové či jiné druhy kamenů do upraveného
podloží, malými kousky kamenů utěsňovali spáry
a  pokud by neponičily tuto práci povodně, tak práci
předků není nutné opravovat. Jak dlouho vydrží naše
dnešní práce? Téma k zamyšlení.
Únor je tradičním časem maškarních zábav, zabíjaček
a  od Popeleční středy také času dát vale masu, jak
sděluje italské slovo carnevale. Ruku k puse, kdo z nás
vydrží nejíst 40 dnů maso ? Asi málokdo. Ale můžeme si
odpustit něco jiného z běžného lidského konání a žití.
Výběr je jen na nás. Počet občanů, kteří se nebojí převtělit
se do zvířete, jiného povolání, pohádkové postavy je
ustálený. Letos byl průvod okořeněn koňským povozem,
jenž vezl kapelu. Inovace každé akci čas od času vždy
sluší. Vím, někdo namítne, kde pořád brát nápady. Stačí
sledovat dění v okolních či vzdálenějších místech, mít
neustále otevřené oči.
Březen je měsícem knihy. Upozorním na dvě knihy. První
je od pana Karla Tichého z Dolních Beřkovic „Od přívozu
k cukrovaru“. Věnuje se technickým stavbám či jejich
torzům, ve své době funkčním provozům, které
zpracovávaly zdejší plodiny a zaměstnávaly obyvatelstvo.
Kniha postihuje vodní dopravu na Labi, mlýn, pivovar,
vinohrady, vinné sklepy, cukrovar, slévárnu železa,
cihelnu, železniční stanici, kožedělný podnik, na katastru
obce Dolní Beřkovice. Druhá kniha, která vyšla v březnu
a byla pokřtěna v pivovaru v Lobči u Mšena je „Pivovary
Mělnicka“ pánů Josefa Michovského z Vraňan a Ladislava
Tomka z Lužce nad Vltavou. Tato kniha nahlíží do mnoha
obcí, kde se nacházely pivovarské objekty. Nebylo jich na
Mělnicku zrovna málo. Byla to práce lopotná, namáhavá.
Lidé do práce dávali hodně ze sebe a je to na jejich práci
vidět. Objekty, ve kterých pracovali i přes poškození si
pořád nesou ve svých zdech a dochovaných zařízeních
poselství své doby, které bychom měli vnímat a pokorně
se k němu chovat. Václav Uher

ROZLUŠTĚNÍ MINULÉ HÁDANKY:

OOnnaa oossmmiiččkkaa jjee kkaammeennnnáá
zznnaaččkkaa kkiilloommeettrráážžee ppllaavveebb
nnííhhoo kkaannáálluu VVrraaňňaannyy 
HHoořříínn,, ččíísslloo ((kkiilloommeettrr)) 88 ssee
nnaacchháázzíí nnaa lleevvéémm bbřřeehhuu
kkaannáálluu vvee ssmměěrruu kk LLuužžccii
nnaadd VVllttaavvoouu.. Bohužel se
žádný výherce se svojí fotografií
soutěžního místa nedostavil, úřad je tak
zavalen nevyzvednutými cenami.

FFOOTTOOSSOOUUTTĚĚŽŽ

DDNNEEŠŠNNÍÍ FFOOTTOOGGRRAAFFIIEE::

TTeennttookkrráátt vvááss nneebbuuddeemmee nnaappíínnaatt oottáázzkkoouu.. TTeennttookkrráátt vváámm rroovvnnoouu

NNOOVVÁÁ SSOOUUTTĚĚŽŽ::

VVyyffooťťttee nněějjaakkéé zzaajjíímmaavvéé mmííssttoo aa ffoottooggrraaffiiii ddoonneessttee nneebboo ppooššlleettee nnaa úúřřaadd.. PPookkuudd nneeuuhhááddnneemmee,, ooddmměěnníímmee vvááss.. HHááddaajjíí
MMaarrttiinn CChhmmeellííkk,, ŠŠáárrkkaa PPlleettiicchhoovváá,, VVááccllaavv UUhheerr aa OOnnddřřeejj MMaammuullaa..

řřeekknneemmee,, kkddee ssee ttaattoo cceedduullee
nnaacchháázzíí.. JJee ttoo ppllaavveebbnníí zznnaaččkkaa
""jjeezz"" nnaa lleevvéémm bbřřeehhuu VVllttaavvyy ppřřeedd
zzaaččááttkkeemm kkaannáálluu
vvee VVrraaňňaanneecchh..
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Dnešní stará vraňanská kapsa nahlédne do historie domu číslo popisné 29 ve Vraňanech, z textu Rudolfa Švece,
uveřejněného ve Vlastivědném sborníku kraje Dykova číslo 8.
Berní rula z roku 1654 uvádí na statku č.p. 29 (číselné označení domů platí od roku 1770),
dříve gruntu Dorotu Švecovou, která hospodařila na 78 stryších. Statek ten podle téhož
záznamu vyhořel v roce 1661,1685,1691. Přiznávací tabela poddaných tereziánského
katastru z roku 1713 jmenuje na něm Jiříka Švece staršího, ten měl 67 strychů polí.
Tereziánský katastr panství mělnického zná ještě Jiříka Švece mladšího na gruntě, jenž
roku 1654 náležel Václavu Broukovi. Statek Broukův měl 41 korců polí a Jiřík Švec
nejmladší jej spojil snad ženitbou nebo koupí s rodným statkem č.p. 29. Gruntovní
knihy vrchní rychty zálabské z roku 1720, nyní ztracené měla na straně 391 zápis
ze dne 6. máje anno 1775, který důkladně dokazoval, kterak otčím Jan
Černohlávek, majíce právo až do zrostu a dosáhnutí dospělých let dědice statku
Jana Švece na tomto celolánním gruntě hospodařiti, poněvadž ale otčím Jan
Černohlávek zemřel a pastorní syn Jan Švec již dospělých let dosáhl, tehdy od
slavné kanceláře tato živnost jemu prošacována v předešlej trhovej sumě za
700 kop neb 816 zlatých 40 krejcarů odevzdána byla. Při tom gruntě se
vynachází dle individuálního archu vorních polí 56 jiter, 1479 sáhů, luk a
zahrad, jedno jitro 1593/6 sáhů. Zápis od vrchního ouřadu panství
mělnického v Šopce ze dne 28.3.1821 „ na vyručený otcovský statek pod
číslem 29 v obci Vraňan“, svědčící „Jozefovi Šveci“ zní: „V následku onich
bezkšaftovní pozůstalost po nebožtíkovi Janu Švecovi, sousedu z Vraňan,
jenž ten samý den 9.1.1813 zemřel, pak jeho manželce Anně, která po něm 14 ho února 1813 zemřela, při
zdejším vrchním ouřadě pod dnem 23.5.1815…, pak dne 14 ho února 1820… zavedených protokolův… se
onen…v obci Vraňan pod číslem 29 ležící selský statek…z předu jmenovanému Jozefu…připisuje v té
předešlým zaúpujícím protokolu obmezené šacovní ceně per 8017 zlatých, 2 ½ krejcarů. A spolu s
přídavkem per 200 zlatých, následovně v ceně 8217 zl. 2½ kr.“ Manželkou jmenovaného Josefa Švece
byla Alžběta, rozená Kyzlíková z Dědibab, zemřela ve vysokém věku 96 let roku 1889. Nástupcem v
hospodaření se stal syn Antonín Kajetán Švec, rozený 7.8.1820, za manželku pojal Rozálii Sechterovou z
Lužce č.p. 18, oddáni byli dne 12.11.1844 v lužeckém kostele sv. Jiljí. Čtyři neděle předtím, 15.10.1844,
sepsána byla smlouva svatební: „Poněvadž Antonín Švec a Rosálie Sechterová (sic!) ve spolek ustanovili
s vůlí obo(u) stran(n)ých rodičů spolu do stavu manželstva vstoupiti, tehdy pro jejich zaopatření
postupují a odevzdávají mocí přítomného listu jmenovaný rodiče Josef a Alžběta Švecovi…sedlský
statek pod číslem 29 ve Vraňanech…nastávajícím manželům Antonu Švecovi a Rosalii Sekterové k
jejich společné vlastnosti….v ceně ustanovené per…3800 zlatých.“ Antonín Kajetán Švec zemřel 2.11.1898, přeživ
svou choť Rozalii, zemřela 19.9.1869, skoro o 30 let. Po něm se ujal hospodářství jeho syn Antonín Švec, rozený
1.5.1851. Rodný statek převzal roku 1876, kdy se oženil s Annou, rodem Marečkovou z Vraňan č.p. 8. Ale zemřel již
19.10.1902 a na statku hospodařila ovdovělá Anna až do své smrti 25.3.1910. Od tohoto dne měl statek druhorozený
syn Antonín, rozený 1.3.1884, padl však za světové války na ruské frontě 1.7.1915 u Wojnilowa v Haliči. A ježto
nejmladší ze synů Bedřich právník, zahynul 22 letý v Karpatech 6.4.1915, přešel rodný grunt roku 1915 na
nejstaršího ze sourozenců Rudolfa Švece, pisatele těchto řádků.

Vysvětlivky: tereziánský katastr = soupis půdy pro daňové účely,
přiznávací tabela = seznam domů na panství se nacházejících, anno
= Léta Páně, pastorní = nevlastní, bezkšaftovní = bez závěti,
šacování = oceňování, prošacování = ocenění, šacuňk = odhad,
strych = 2877,32 m2, 2 strychy = 1 jitro, 1 jitro = 1600 čtverečních
sáhů, věrtel = ¼ strychu (200 čtverečních sáhů), sáh je historická
délková míra odvozená od rozpětí rozpažených rukou dospělého
člověka, tj. 1,7928 metru. Berní rula je první úplný soupis
daňových povinností v Českém království z roku 1654, kde je
uvedeno: grunt = statek, osedlý = sedlák, kolik role (pole) má
strychů, kolik se na zimu seje strychů, kolik na jaro seje se
strychů, kolik potahů nyní chová (koně, voly), kolik dobytka chová,
(krav, jalovic, ovcí, sviní), kolik má lesů.

Text upravil pan Ladislav Tomek, Lužec n. Vlt., z archivu pana Josefa Michovského

ZZEE SSTTAARRÉÉ VVRRAAŇŇAANNSSKKÉÉ KKAAPPSSYY XXXXXXII

ZZ HHIISSTTOORRIIEE OOBBCCEE
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BBOOHHUUSSLLAAVV ŠŠVVEECC,, EEVVAA KKUUNNTTOOVVÁÁ:: TTAABBUU
Na vánoce 2015 vydavatelství Akcent vydalo moji první
knihu. Je pro mě velikou ctí, že jsem jí mohla napsat s
tak úspěšným spisovatelem, jakým pan PhDr. Bohuslav
Švec bezesporu je. Milovníci historické literatury si
zajisté vzpomínají na jeho keltskou dynastii „Soumrak
keltského meče“, „Jak určili bohové“, „Skloň se až k
zemi“. Poslední z této série uzavírá povídková kniha
„Tajemství pevnosti na kraji lesa“. Kniha „Soumrak
keltského meče“ byla v roce 2007 dokonce vyhlášena
jako Objev roku.
Kniha Tabu pojednává o problematice
asistované reprodukce („In vitro“) a
jejího úskalí. Současná praxe
asistované lidské reprodukce může
způsobit, že se mohou setkat dva
jedinci, jejichž rodiče jsou totožní. Oba
mladí lidé však o tom nemohou vědět.
Jejich erotický a sexuální život tak
naplní skutkovou podstatu dnes
sankcionovaného trestného činu
incestu. Příběh vypráví o takovémto
případě, kdy se do sebe zamilují a také
spolu delší dobu žijí chlapec a děvče,
kteří mají nejen geneticky stejného otce,
ale i matku, přesto, že jednoho z nich
(děvče) porodila matka jiná. Kniha
rovněž pojednává z hlediska
psychologie, jak se s takovou skutečností musí posléze
oba vyrovnat, když se dozví pravdu. Řešení je velmi
složité a oba se s danou skutečností také složitě potýkají.
O konečné a možné řešení se nakonec postará náhoda a
čas. Tento příběh je při dnešní praxi zcela možný, i když
zatím není známo, zda se již stal.
Kniha TABU sebou přináší veliké poselství. Nejenom, že
je to příběh lásky dvou mladých lidí, kteří jsou neprávem
odsouzeni svou vlastní společností za něco, za co vůbec
nemohou. V okamžiku, kdy se seznámili, tak nemohli
tušit, že jsou sourozenci a že naplňují skutkovou
podstatu trestného činu, jakým incest mezi sourozenci

bezesporu je. U nás se tento trestný čin incestu trestá
odnětím svobody na dva roky nepodmíněně. A je opravdu
láska trestným činem, nebo se snad lidé zabývající se
asistovanou lidskou reprodukcí nezamýšlí nad následky
svého jednání?
„Jsme tak pyšní a při tom tak málo víme. Chceme
poroučet přírodě a nevyznáme se ani ve vlastní duši.
Vymysleli jsme slovo „pokrok“ a vlastně ani nevíme, co to
ve skutečnosti znamená. Radujeme se z toho, že jsem

„pokořili“ přírodu, jako děti, které si
rozmontovaly svou hračku a neumí jí
posléze dát dohromady. Nebojíme se
dnes ničeho a nic pro nás není
tajemstvím ani mystérií.“
Láska, skutková podstata trestného
činu incestu, dramatická zápletka, to
vše činí knihu autentickou. Má však
pozitivní vyústění, protože dnešní doba
je plná tragických věcí a je třeba hledat
jinou cestu, tu správnou. Nevím, jak
věc vidí Slávek, ale byly okamžiky, kdy
jsem se skutečně bavila. A nejenom to,
při zjištění té hrůzy, co se může stát a
co všechno může prožívat mladý
zamilovaný člověk, jsem opravdu měla
o hlavní hrdinku strach. Nejenom
strach ze spáchaného trestného činu,

ale i pocit viny, který jí byl vnucen společností, ve které
se právě nachází. Naštěstí stál při mně renomovaný
psycholog, který má osobní zájem na sociálně
psychologická témata a přímo se zabývá studiem
mezilidských vztahů.
Na Tabu mi záleží, stejně tak jako jemu. Ale jemu přísluší
na jeho vytvoření ten prvořadý, stěžejní podíl. Jak sám
říká, životní zkušenosti jsou nepřenosné a skutečně toto
téma spadá právě do nich. A o těchto problémech je třeba
mluvit, v zájmu nás všech a budoucí generace.
Nakolik se nám společné dílo povedlo, to už budou
muset posoudit čtenáři sami. Eva Kuntová

 9.dubna  17. mistrovství ČR veslařských závodů na dlouhé dráze plavebním
plavebním kanálem VraňanyHořín

 16.dubna  3. ročník Království jahod, Jahodárna Vraňany,
 30.dubna  pálení čarodějnice, areál fotbalového hřiště
 14. května  obecní výlet do muzea veteránů v Terezíně, muzea železničních

modelů v Trmicích a do ZOO v Ústí nad Labem
 19. května  zápis dětí do MŠ Vraňany
 21.května  Vraňanská retro stopa
 4.června  dětský den, areál fotbalového hřiště
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